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PROTOKÓŁ Nr XXV/2017
z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 17 listopada 2017 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Andrzejczuk – Wójta Gminy,
Panią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana Krzysztofa Kowalskiego – Sekretarza
Gminy, Pana Macieja Jemielitę – Kierownika Posterunku Policji w Wilczętach, kierowni-
ków jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów sołectw oraz przybyłą na salę publicz-
ność.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 13 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnie-

nie lub zmianę.
4. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.
5. Informacja Przewodniczącej Rady o sprawach wniesionych do Rady oraz działa-

niach podejmowanych w okresie między sesjami. 
6. Informacja o działalności Wójta Gminy Wilczęta w okresie między sesjami.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Podjęcie Uchwały w sprawie zmiany w WPF na lata 2017-2025.
9.  Podjęcie  Uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Wilczęta  na

2017 rok.
10. Podjęcie Uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 

2018 rok.
11. Podjęcie Uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transporto-

wych na 2018 rok.
12. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym po-

datków stanowiących dochody budżetu Gminy Wilczęta.
13. Podjęcie Uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków.
14. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczęta z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działal-
ność pożytku publicznego na rok 2018.

15. Podjęcie Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Roz-
wiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2018
roku.

16. Podjecie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/124/16 Rady Gminy Wil-
częta z dnia 19 grudnia 2016 r. (przystanki gminne).

17. Podjecie Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/125/16 Rady Gminy Wil-
częta z dnia 19 grudnia 2016 r. (przystanki powiat)

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
19. Wnioski komisji, radnych, sołtysów i zaproszonych gości.
20. Zakończenie obrad.



Wójt Gminy – Proszę o dopisanie do porządku obrad jako pkt. 19 i 20 projekty uchwał
dotyczące spraw oświaty:
„19. Podjęcie Uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcio-
letniej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Słobitach w ośmioletnią Szkołę
Podstawową im. Mikołaja Kopernika  w Słobitach”;
„20. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcio-
letniej Szkoły Podstawowej w Nowicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Nowicy”.

Proszę również o wprowadzenie jako pkt. 10 projekt uchwały „10. Podjęcie Uchwały w
sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod tytułem „Rodzina to nasza przyszłość”.

Przewodnicząca Rady – Jeżeli nie ma więcej wniosków co do zmiany porządku obrad,
przystąpimy do przegłosowania zgłoszonych wniosków przez Panią Wójt – Głosowanie:
13 „za”;

Stwierdzam, że porządek obrad dzisiejszej sesji został zmieniony przez wprowadzenie
dodatkowo w/w punktów, zgłoszonych przez panią Wójt.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji Nr XXIV/2017 z dnia 8 września 2017 r. przyjęto jedno-
głośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 13 radnych), bez odczytywa-
nia.

Ad. pkt. 5. Informacja Przewodniczącej o sprawach wniesionych do Rady oraz działa-
niach podejmowanych w okresie między sesjami.

W okresie między sesjami (11 września 2017 r. – 15 listopada 2017 r.):

1)  Wpłynęło  pismo  z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  o  wydaniu
pozytywnej opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Wilczęta informacji o przebiegu
wykonania budżetu Gminy Wilczęta za pierwsze półrocze 2017 roku.

2) Przesłano uchwały do Wydziału Organizacji i Nadzoru UW w Olsztynie oraz RIO w
Elblągu podjęte na XXIV sesji Rady w dniu 8 września 2017 r. (12.09.2017 r.).
Wpłynęło rozstrzygnięcie Wojewody do Uchwały Nr XXIII/158/17 w sprawie zmiany 
Uchwały XXIII/151/17 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wilczęta. Zmiana ta 
dotyczy wykreślenie w Regulaminie w § 10 pkt. 9 lit. a sformułowania 
„gruntowych”.

3)  Udzielono  odpowiedzi  Prokuratorowi  Rejonowemu  w  Braniewie  i  do  Wydziału
Prawnego i Nadzoru Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie że
projekt uchwały w sprawie warunków podłączenia do gminnej sieci wodociągowej,
kanalizacji sanitarnej i ogólnej rozpatrzony zostanie na dzisiejszej sesji.

4) Wpłynęła skarga Prokuratora Rejonowego w Braniewie na uchwałę Nr XXI/136/17
Rady Gminy Wilczęta z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie wprowadzenia programu
opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  zwierząt na
terenie Gminy Wilczęta na rok 2017, „poprzez zaniechanie opublikowania uchwały w
Dzienniku Urzędowym Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, pomimo iż zaskarżona
Uchwała zawierająca normy o charakterze generalnym i abstrakcyjnym i jest aktem
prawa miejscowego”.
Skargę przesłano do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego w Olsztynie wnosząc
o oddalenie  skargi  wskazując  na jej  bezzasadność  oraz sprzeczność  jej  treści  z
definicją aktu prawa miejscowego.

5) Wpłynęła skarga …............... o znieważenie w dniu 2 października 2017 r. przez
…........................ Udzielono odpowiedzi, iż skarga dotyczy osoby zatrudnionej w
samorządowej jednostce organizacyjnej ale te zachowania nie pozostają w związku



ze  stanowiskiem  pracy  zajmowanym  przez  ….................................  a  organy
Gminy nie są uprawnione do merytorycznego rozpatrywania skargi.

6)  Otrzymano  od  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Braniewie  analizę  oświadczeń
majątkowych wynikających z obowiązku art. 24h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o
samorządzie gminnym. Analiza jest  do wglądu w biurze Rady. W ocenie Urzędu
Skarbowego  u  niektórych  osób  składających  oświadczenia  stwierdzono  drobne
nieprawidłowości, które nie stanowią przesłanek do podejmowania działań w świetle
art. 24h ust. 9 cytowanej na wstępie ustawy.
„9. W przypadku podejrzenia, że osoba składająca oświadczenie majątkowe podała
w nim nieprawdę  lub  zataiła  prawdę,  podmiot  dokonujący  analizy  oświadczenia
występuje  do  Centralnego  Biura  Antykorupcyjnego  z  wnioskiem  o  kontrolę  jej
oświadczenia majątkowego”.

7) Na zaproszenie Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Wilczętach uczestniczyłam
wraz z radnymi w 65-rocznicy powołania OSP Wilczęta wraz z przekazaniem nowego
samochodu pożarniczego oraz nadaniem sztandaru tej jednostce.

8) Uczniom osiągającym wysokie wyniki w nauce oraz wzorowe zachowanie zakupiono i
wręczono nagrody w postaci: 1) Książki dla uczniów (koszt 353,40 zł); 2) Nagrody
rzeczowe  dla  uczniów  (koszt  310,00  zł).  Łączny  koszt  663,40  zł.  Szczegółowe
informacje (faktury, potwierdzenia odbioru) znajdują się w Referacie Finansowym
Urzędu Gminy Wilczęta.

9) Wpłynęło pismo ze Starostwa Powiatowego w Bartoszycach o zajęciu stanowiska
przez  Radę  Gminy  Wilczęta  w  sprawie  uruchomienia  Programu  Współpracy
Transgranicznej Polska–Rosja 2014-2020.
Sprawa ta poruszana była na Komisjach Rady i rozpatrzymy ją w pkt. 19 porządku
dzisiejszych obrad.

Ad. pkt. 6. – Sprawozdanie Wójta Gminy Wilczęta z działalności między sesjami.

Sprawozdanie  z  działalności  między sesjami  przedstawiła  Pani  Beata  Andrzejczuk –
Wójt Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 7. – Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Roman Waldeck poruszył sprawę odpowiedzialności za budynek komunalny  w
Gładyszach, w rynnach znajdują się liście i woda cieknie po ścianach. Zapytał się czy w
Gminie były przyznawane premie oraz czy były podwyżki płac.

Radny Stanisław Terlicki zapytał się, o prace jakie są do wykonania na budynku świetli-
cy w Starym Siedlisku.

Radna Irena Dubiec poruszyła kilka spraw: zapytała na jakim etapie są prace dotyczące
zagospodarowania  „Centrum  Wilcząt”;  Następnie  poruszyła  sprawę  wykonania
kanalizacji  w  Spędach,  z  jakich  funduszy  została  wykonana  oraz  czy  dach  na  hali
Zakładu Komunalnego wyremontowany z otrzymanego odszkodowania  czy z innych
funduszy?

Radny Jerzy Łuczko poruszył kilka spraw: zapytał o drogę Stare Siedlisko – Dębiny; 
przekazanie pozyskanego od Policji samochodu dla Zakładu komunalnego w Wilczętach 
oraz poruszył sprawę wybojów na placu przed sklepami w Wilczętach.

Radna Lilla Kaczorek-Niska poruszyła kilka spraw: zapytał o efekt spotkania w sprawie
dróg, które odbyło się w Starym Siedlisku; Jakie są poruszane problemy na zebraniach
sołeckich;  co  wynikło  na  spotkaniu  w  sprawie  uruchomienia  Programu  Współpracy
Transgranicznej Polska-Rosja 2014-2020 oraz zapytała o przeznaczenie budynku ko-
munalnego  w Nowicy.



Ad. pkt. 8. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2017 –
2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2017-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniowała
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie ma.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały,  który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/162/17 stanowiącą
załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 9. – zmiany w budżecie gminy na 2017 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2017 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
5 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Lilla Kaczorek-Niska zapytała się o powód zmiany w wydatkach w paragrafie na
melioracje wodne kwoty 1800 zł. Czy pozostała kwota wystarczy na meliorację wodną
na działkach gminnych?

Wójt Gminy odpowiedziała, że nie było wniosków od dzierżawców działek gminnych, że
rowy są do konserwacji  dlatego po przeanalizowaniu sprawy postanowiono zdjąć tę
kwotę z paragrafu na meliorację.

Pan Marian Zasowski – sołtys Sołectwa Ławki – poruszył sprawę budowy tam przez bo-
bry, co powoduje podtopienia pól i upraw.

Wójt Gminy odpowiedziała, że składano wnioski w tej sprawie do Rejonowej Dyrekcji
Ochrony Środowiska i jak do tej pory nie ma odzewu.

Pani Krystyna Kaczyńska poruszyła sprawę rozpoczęcia, w porze jesiennej, prac wyko-
nanych na drodze gminnej (kładzenia płyt) w miejscowości Księżno. Chodzi o jakość
prac, ponieważ jest późna pora roku, mokro i wszystko będzie pływało.

Wójt Gminy odpowiedziała, że za wcześnie oceniać, że droga Księżno – Stare Siedlisko
będzie  „pływała”.  Rolnicy  zgłaszali  o  trudnościach  i  niebezpiecznej  jeździe  po  tej
drodze. Późna pora remontu drogi podyktowana trudnościami wynikłymi z pozyskania
płyt drogowych oraz wykonawcy.



Radna Lilla Kaczorek-Niska powiedziała, że przy kontroli z wykonania budżetu za 2016
r. Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę na jakość wykonania drogi gminnej.

Wójt  Gminy  odpowiedziała,  że  droga  którą  robiono  Nowica  –  Stare  Siedlisko
wykonywana była w takim standardzie na jaki pozwalała przeznaczona do dyspozycji
na ten cel kwota w budżecie.

Radny Roman Waldeck zwrócił uwagę na wysypywanie, przez mieszkańców osiedla w
Gładyszach,  wszystkiego ze swoich posesji  na drogę gminną.  Trzeba by było  za to
karać.

Wójt  Gminy  odpowiedziała,  że  zaśmiecanie  powodujące  zagrożenie  na  drogach
publicznych jest karane. Gmina niestety nie jest instytucją, która służy do karania –
instytucją  która  jest  do  pilnowania  porządku na drogach  jest  Policja.  Rolnik,  który
wywozi coś ze swojego pola i wjeżdża na drogę musi po sobie posprzątać. 

Radna  Lilla  Kaczorek-Niska  powiedziała,  że  faktycznie  Policja  jest  od  pilnowania
porządku na drogach. Policja nie chce reagować w tych sytuacjach. Drogi takie brzydko
wyglądają  i  stwarzają  zagrożenie.  Na  Policji  jest  to  zgłaszane,  ale  wychodzą  z
założenia, że Policja nie jest od tego i nie będzie pilnowała kto ma to sprzątnąć.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 gło-
sach „za” i 1 „wstrzymującym się” jako uchwałę Nr XXV/163/17 stanowiącą załącznik
Nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 10. – projekt GOPS „Rodzina to nasza przyszłość”.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod tytułem „Ro-
dzina to nasza przyszłość” zapoznała zebranych Pani Agata Górska – Pracownik Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilczętach. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7
do niniejszego protokołu.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby
zgłosić zmiany do uchwały?

Pan Bogdan Pochodaj  – Radny Powiatu Braniewskiego – zapytał  jaka kwota będzie
przeznaczona na nasza Gminę.

Pani Agata Górska odpowiedziała, że w 2017 r. będzie to kwota 2 970zł, 2018 r. - 97
862zł i 2019 – 87 028zł.

Wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jaw-
nym (w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/164/17 stano-
wiącą załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 11. – stawki podatek od nieruchomości w 2017 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości zapoznał ze-
branych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik
Nr 9 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.



2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 gło-
sach „za” i 1 „przeciw” jako uchwałę Nr XXV/165/17 stanowiącą załącznik Nr 10 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 12. – podatek od środków transportowych 2017 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  stawek podatku od środków transportowych
zapoznał zebranych Pan Krzysztof Kowalski – Sekretarz Gminy. Projekt uchwały stano-
wi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 10 gło-
sach „za” i 3 „przeciw”  jako uchwałę Nr XXV/166/17 stanowiącą załącznik Nr 12 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 13. –  zapłaty instrumentem płatniczym podatków.

Z treścią projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym
podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Wilczęta  zapoznała  zebranych Pani
Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 13 do niniejsze-
go protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/167/17 stanowiącą
załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 14. – regulamin dostarczania wody.



Z treścią projektu uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania
ścieków zapoznała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały
stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 10 gło-
sach „za”, 1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XXV/168/17 stano-
wiącą załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 15. – organizacje pozarządowe

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Wilczę-
ta z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rok 2018 zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kierow-
nik Referatu RBiOŚ Urzędu Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do niniej-
szego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 12 gło-
sach „za” i 1 „przeciw” jako uchwałę Nr XXV/169/17 stanowiącą załącznik Nr 18 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 16. – gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych.

Z treścią projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  w  2018
roku zapoznała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały sta-
nowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.



Przewodnicząca Rady zapytała czy, po incydencie z narkotykami w Gimnazjum, wycią-
gnięto konsekwencje wobec uczniów i nauczycieli?

Wójt  Gminy  stwierdziła,  że  sytuacja  jaka  miała  miejsce  w  Gimnazjum  jest
niedopuszczalna.  Uczniowie  biorący  w  niej  udział  są  pod  nadzorem Policyjnym.  W
międzyczasie  przeprowadzono z  młodzieżą pogadanki  dotyczące działania  substancji
psychotropowych. Co, do konsekwencji  w stosunku do nauczycieli  – nic mi nie jest
wiadomo.

Radny Stanisław Terlicki powiedział, że uważa iż nie ma co szukać winy u nauczycieli
tylko  w  „bezstresowym wychowaniu  dzieci”  przez  rodziców.  Czy  nauczyciel  jest  w
stanie chodzić za każdym uczniem?

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 13 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/170/17 stanowiącą
załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.  17. – przystanki gminne.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/124/16 Rady Gminy
Wilczęta z dnia 19 grudnia 2016 r. zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kie-
rownik Referatu RBiOŚ Urzędu Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 21 do ni-
niejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Radna Monika Mierzwicka zapytała czy od ostatniego posiedzenia Komisji Rewizyjnej
były prowadzone rozmowy odnośnie przystanku w Bardynach (na drodze gminnej)?

Wójt Gminy odpowiedziała, że nie było takich rozmów. Z uwagi na bardzo wczesny
odjazd dzieci z Bardyn do szkół, rodzice sami wożą je samodzielnie swoimi
samochodami.

Radna Lilla Kaczorek-Nista powiedziała, że dalej będzie drążyć sprawę tego przystanku
na drodze gminnej w Bardynach. Pozostałe 12 przystanków zawartych w uchwale też
nie mają zadaszenia. Czym się państwo kierowaliście tworząc tych 12 nowych punktów
przystankowych z których dzieci będą dowożone i odbierane?

Wójt Gminy odpowiedziała, że w miesiącu wrześniu złożony został, przez przewoźnika,
wniosek o usytuowanie przystanków tam gdzie większość dzieci jest odbierana. Nie ma
możliwości aby dzieci oddawane były rodzicom przy każdej posesji.

Następnie odbyła się dyskusja dotycząca usytuowania przystanku na drodze gminnej w
Bardynach,  bez  udzielania  głosu  przez  Przewodniczącą Rady,  w której  udział  wzięli
Radna Irena Dubiec, Radna Lilla Kaczorek-Niska, Wójt Gminy, Pan Wojciech Parzych,
Pan Andrzej Turczyk, Pan Bogdan Byk.

Sale posiedzeń opuściła Radna Monika Mierzwicka.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 6 gło-



sach „za”, 3 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XXV/171/17 stano-
wiącą załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.  18. – przystanki powiatowe.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zamiany Uchwały Nr XVIII/125/16 Rady Gminy
Wilczęta z dnia 19 grudnia 2016 r. zapoznała zebranych Pani Agnieszka Widuń – Kie-
rownik Referatu RBiOŚ Urzędu Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 23 do ni-
niejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
negatywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 6 gło-
sach „za”, 3 „przeciw” i 3 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XXV/172/17 stano-
wiącą załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 19. –  Przekształcenie SP Słobity.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Słobitach w ośmioletnią
Szkołę Podstawową im. Mikołaja Kopernika  w Słobitach zapoznała zebranych Pani Be-
ata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do niniejszego
protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/173/17 stanowiącą
załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 20. –  Przekształcenie SP Nowica.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Nowicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Nowi-
cy zapoznała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi
załącznik Nr 27 do niniejszego protokołu. 

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.



2. Radna Barbara Miszka Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja
opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym
(w głosowaniu udział wzięło 12 radnych) jako uchwałę  Nr XXV/174/17 stanowiącą
załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu.

Przerwa w obradach od godz. 12.10 do godz. 12.20

Ad. pkt.  21. – odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Na interpelację radnego Romana Waldeck, który poruszył sprawę zalegających liści w
rynnach na budynku w Gładyszach, odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy, która powiedzia-
ła, że nie było zgłaszanego problemu a zaniedbanie to zostanie niezwłocznie usunięte.
Na pytanie o podwyżki płac w urzędzie – tak od 1 listopada w wysokości około 10%.

Na interpelację radnego Stanisława Terlickiego, który zapytał o prace jakie są do wyko-
nania na budynku świetlicy w Starym Siedlisku oraz interpelację radnego Jerzego Łucz-
ko na takie samo pytanie odnośnie świetlicy, Wójt Gminy poinformowała, że odpowie w
formie pisemnej ponieważ całego zakresu prac nie pamięta.

Na interpelację radnego Jerzego Łuczko dotyczącą drogi Stare Siedlisko – Dębiny, od-
powiedzi udzieliła Wójt Gminy informując, ze 10 tys. zł zostało przekazanych dla „Po-
wiatu”, są małe trudności z nadleśnictwem ale Starosta i Dyrektor Zarządu Dróg prze-
kazali informację, że ta droga do końca roku będzie „robiona”.

W odniesieniu do interpelacji radnej Ireny Dubiec w sprawie zagospodarowania „Cen-
trum” Wilcząt, pani Wójt powiedziała, że na dzień dzisiejszy nie zostały uruchomione
konkursy w Urzędzie Marszałkowskim PROW-u na te działania. Wykonano dokumenta-
cję, która „czeka” na złożenie do UM.

W odniesieniu do interpelacji radnej Lilly Kaczorek-Niskiej w sprawie spotkania w Sta-
rym Siedlisku, odpowiedzi udzieliła Wójt Gminy, która poinformowała, że dotyczyło ono
głównie błota wyciąganego na drogę przez krowy i znalezienia alternatywy. Rolnicy w
miarę swoich możliwości zobowiązali się do sprzątania po swoich zwierzętach.
Spotkanie z firmą przygotowującą nam wniosek i całą dokumentację odnośnie progra-
mu Polska – Rosja w większości dotyczyła spraw organizacyjnych.
Zmiana przeznaczenia budynku w Nowicy („starej świetlicy”) - pomieszczenie to zosta-
nie zaadoptowane i przeniesiona tam zostanie rodzina wieloosobowa.

Ad. pkt.   22. – wnioski komisji, radnych, sołtysów i oświadczenia radnych.

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt poruszany na posiedzeniach Komisji Rady a 
dotyczący „Stanowiska Rady Gminy Wilczęta w sprawie uruchomienia Programu Współ-
pracy Transgranicznej Polska-Rosja 2014-2020” - Projekt stanowi załącznik Nr 29 do 
niniejszego protokołu.

Po przeprowadzonej dyskusji radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie poparli wyżej 
wymienione stanowisko Rady (w głosowaniu udział wzięło 12 radnych).

Pan Ryszard Krynicz zwrócił się z pytaniem czy coś się robi, aby nie było więcej takiej
sytuacji jak po powodzi w Słobitach? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że za konserwację rowów odwadniających 
odpowiedzialność ponoszą właściciele działek na których się znajdują. Wrześniowe ule-



wy spowodowały to, że żadne rowy nie były w stanie przyjąć tyle wody wynikiem czego
były liczne podtopienia i zalania.

Pan Sylwester Machnik zapytał jak został rozstrzygnięty przetarg na dowożenie dzieci 
do szkół autobusami?

Odpowiedzi udzieliła Pani Agnieszka Widuń informując, że przetarg jeszcze nie jest roz-
strzygnięty, wczoraj dokonano otwarcia ofert.
W uzupełnieniu Wójt Gminy poinformowała, że w podziale na miesiące za dowożenie 
jest kwota około 21 tys. zł.

Radny Ryszard Wargacki zapytał, czy wydając 21 tys. zł miesięcznie na dowożenie 
dzieci do szkół my jako Gmina na tym zaoszczędzimy?

Odpowiedzi udzieliła Pani Agnieszka Widuń która poinformowała, że po przeliczeniu te-
raz, jeżeli przetarg dojdzie do skutku, najkorzystniejsza oferta to stawka za 1 kilometr 
wyniesie 2,19 zł.
W uzupełnieniu Wójt Gminy poinformowała, że stawka za 1 km w latach poprzednich 
wyniosła 3,47 zł, natomiast za miesiąc X i XI 2017 r. 3,19zł.

Radna Lilla Kaczorek-Niska zapytała o godziny pracy urzędu gminy, wtedy kiedy czas 
pracy jest skrócony. Jak wynika z ogłoszeń na BIP w tym roku było to już 14 godzin – 
jak to jest rozliczane.

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że wielu pracowników pracuje po godzinach
pracy. Nadgodziny jakie wypracowują pozwalają na to, aby przed świętami mogli wcze-
śniej wyjść.

Następnie Pani Marzena Wakieć – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Nowicy – podzięko-
wała Wójtowi Gminy i Radzie Gminy za wygospodarowanie środków na remont dachu
na budynku szkoły w Wilczętach.
Zaprosiła również na wieczornicę, w dniu dzisiejszym, dotyczącą przemijania, przemy-
śleń nad naszym życiem.

Pani Olga Karpińska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Słobitach – zaprosiła na uroczy-
stości 70-lecia Szkoły Podstawowej w Słobitach, które odbędą się 9 grudnia 2017 r.

Pan Marcin Niski – sołtys Sołectwa Bardyny – poruszył sprawę tamy wykonanej przez
bobry na rzece Pasłęka w okolicach starej zapory, która powoduje spiętrzenie wody i
podtopienia przyległych do rzeki łąk.

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt informując, że kilkanaście razy próbowała dodzwonić się
w tej sprawie do spółek wodnych mających we władaniu rzekę Pasłęka i niestety bez
skutku.

Przewodnicząca Rady zapytała,  czy jest regulamin wynagradzania nauczycieli,  na co
otrzymała twierdzącą odpowiedź od Wójta Gminy.

Ad. pkt.  23. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszyst-
kim za udział i zakończyła  posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 13:20.

PROTOKOŁOWAŁ: PRZEWODNICZĄCA RADY
Ryszard Żemier Krystyna Kaczyńska
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